



ပုလဲအသးနံၣ်အိၣ် 12 နံၣ် ဒီးဆူအဖီခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ဆဲးကသံၣ်ဒီသဒါ သ့လံၣ်န့ၣ်လီၤ

ဒီသဒါနဖီသ့ၣ်တဖၣ် ဒီးမၤစၢၤတၢ်ပတုၣ် တၢ်ဆါသတြိၣ်တက့ၢ်

အဲၣ်အံၤန့ၣ်, Pfizer COVID-19 ကသံၣ်ဒီသဒါအံၤ တၢ်ဟ့ၣ်စိဟ့ၣ်ကမီၤလၢ တၢ်ကဆဲးန့ၣ်ပုလဲအသးနံၣ်အိၣ် 12 နံၣ် ဒီးဆူအဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤကွၢ်ဟံၣ်ပျါထီၣ်ဝဲလၢ ကသံၣ်ဒီသဒါအံၤ တုၤလီၤတီၤလီၤဝဲဒိၣ်မး လၢတၢ်ကသံၣ်ဒီသဒါ COVID-19 လၢပုၤသးနံၣ်အံၤအဂီၢ်လီၤ. အနီၣ်နီၣ်န့ၣ်, ပုလဲအဟံၣ်ဖျိၣ်မၤသကိးတၢ်ဖဲတၢ်မၤကွၢ်အပူၤ လၢအဆဲးဘၣ်ကသံၣ်ဒီသဒါအံၤ တဒီးန့ၣ်ဘၣ် COVID-19 နီတဘျီဘၣ်.

ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် နကအိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်ဘၣ်ဃး တၢ်ဆဲးန့ၣ်နဖီသ့ၣ် COVID-19 ကသံၣ်ဒီသဒါန့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်ဘၣ်ဃး COVID-19 ကသံၣ်ဒီသဒါန့ၣ်, ကတိၤသကိးတၢ်ဒီး နကသံၣ်သရၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ဂ့ၢ်အမ့ၢ်အတီဘၣ်ဃး ကသံၣ်ဒီသဒါ -



COVID-19 ကသံၣ်ဒီသဒါတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မ့ၢ် ဒုးအိၣ်ထီၣ် ချ့သဒိး သနံၣ်က့, မ့ၢ်တၢ်လၢအပူၤဖျိးလီၤ.

တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ် ကသံၣ်ဒီသဒါအဆီအချ့အံၤ မ့ၢ်ဝဲခိၣ်ဖျိ တၢ်ပတုၣ်မၤလီၢ်တၢ် ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါဒိသိးလၢအပူၤကွၢ် ဒီးတၢ်ဆါတၢ်ဖျိၣ်လၢတၢ်ကစူးကါအီၤအဂီၢ် န့ၣ်လီၤ, တမ့ၢ်တၢ်မၤညီန့ၣ်တၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်လဲၤခိၣ်တၢ် တၢ်ပူၤဖျိးဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ် အတၢ်ပလီၢ်ပဒီသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်. ပုၤဖဲအံၤဖဲတဖၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ချ့ဒီဘၣ်မၤ သကိးတၢ်လၢ တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်အကျါအကျါအံၤ အဖီခိၣ်အါန့ၣ် ဆဲးဖျိၣ်န့ၣ် တနံၣ်လံၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်အံၤအဖီ တၢ်အံၤမ့ၢ်ကသံၣ်ဒီသဒါလၢအပူၤဖျိးဒီး မၤ တၢ်တုၤလီၤတီၤလီၤလၢတၢ်မၤန့ၣ်အံၤသ့လၢ အဆီအချ့န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဒိဘၣ်မၤဟူး ဖဲတၢ်ဆဲးကသံၣ်ဒီသဒါဝဲအခါန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်လၢညီန့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်ဆဲးကသံၣ်ဒီသဒါဝဲအခါန့ၣ်,တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးညီန့ၣ်သးသ့လၢပုၤ ဆဲးကသံၣ်ဖဲတဖၣ်ကဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဆါပနီၣ်မ့တမ့ၢ်ကသံၣ်အတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံး တဆဲးတက့ၢ်မ့တမ့ၢ်ဘၣ်ဒီးဖဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤအခိၣ်ပညီမ့ၢ်ဝဲ ကသံၣ်ဒီသဒါအံၤ မၤတၢ် ဒီးနနီၣ်ခိၣ်အံၤစးထီၣ်မၤတၢ်မၤဒိသိးကဒုးအိၣ်ထီၣ်နီၣ်ခိၣ်ဂီၢ်တြိဆါဒီးမၤလီၤန့ၣ် တၢ်ဒိသိးကတြိဆါဘဲရး(စ)အဂီၢ်လီၤ.

တၢ်ဒိဘၣ်မၤဟူးလၢအနးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ တကဲထီၣ်သးညီညီနီတစဲး ဖဲတၢ်ဆဲးကသံၣ်ဒီသဒါဝဲအခါဘၣ်.



COVID-19 ကသံၣ်ဒီသဒါတဖၣ်န့ၣ်တဟ့ၣ်န့ၣ် COVID-19 ဘၣ်.

ကသံၣ်ဒီသဒါ COVID-19 တဖၣ်န့ၣ် တပၣ်ဃုာ်ဒီး ဘဲရး(စ) နီတမံၤဘၣ်, အဖီ ကသံၣ်ဒီသဒါအံၤ ဒုးအိၣ်ထီၣ် တၢ်လၢနကမၤန့ၣ် COVID-19 တသ့ဘၣ်. လၢကသံၣ်ဒီသဒါအပူၤန့ၣ် တၢ်လၢအရၢလီၤဘဲရး(စ) တအိၣ်ဝဲဘၣ် မ့ၢ်လၢ ကသံၣ်ဒီသဒါအံၤ တမ့ၢ်ဘဲရး(စ) လၢအမူဝဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ကသံၣ်ဒီသဒါအံၤ ဒီသဒါန့ၣ် ဒိသိးန့ၣ်တဒီးန့ၣ် COVID-19 အဂီၢ်လီၤ, တမ့ၢ်လၢအဒုးရၢလီၤန့ၣ်တၢ်ဆါဃာ်ဘၣ်.



COVID-19 ကသံၣ်ဒီသဒါအံၤ တဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်တူၢ်ဖိ မ့တမ့ၢ် ဟူးလီၤတၢ်ဘၣ်.

တၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖျိၣ်တအိၣ်ဝဲနီတခါ လၢအဟံၣ်ပျါထီၣ်ဝဲဒၣ် COVID-19 ကသံၣ်ဒီသဒါ တခါလၢလၢအံၤ ဒုးကဲထီၣ် တၢ်တူၢ်ဖိ မ့တမ့ၢ် ဟူးဟူးဂီၤဘၣ်. လၢတၢ်ခိၣ်စူဖဲ ဖရိၣ်ထဲ(န)ခိၣ်စူအံၤ ကဆဲးဖျိၣ်ဝဲ ဒါလီၢ်ကျါ ဒီးကဒုးကဲထီၣ် သ့ၣ်ယွၤလီၤအဂီၢ်န့ၣ် မၤဝဲတသ့လၢနနီၣ်ခိၣ်ပူၤစ့ၢ်ကီးဘၣ်. mRNA အံၤ တမၤဘၣ်ထွဲလီၤသးဒီး န DNA မ့တမ့ၢ် ဒုးကဲထီၣ် တၢ်လီၤစၢၤ အတၢ်ဆဲးတလဲတသ့ မ့ၢ်လၢ mRNA အံၤ တန့ၣ်လီၤဝဲဆူ စဲ(လ) အနုယူချ့ယး(စ) ဖဲလၢအပၤပၤယာ် DNA အလီၢ်အဖီန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ကဃုထံၣ်န့ၣ် ကသံၣ်ဒီသဒါ လၢနကဟံၣ်ကပၤအဂီၢ်န့ၣ်, န့ၣ်လီၤကွၢ်ဖဲ coronavirus.utah.gov/vaccine တက့ၢ်.



ပုလဲအသးနံၣ်အိၣ် 12 နံၣ် ဒီးဆူအဖီခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ဆဲးကသံၣ်ဒီသဒါ သ့လံၣ်န့ၣ်လီၤ

ဒီသဒါနဖီသ့ၣ်တဖၣ် ဒီးမၤစၢၤတၢ်ပတုၣ် တၢ်ဆါသတြိၣ်တက့ၢ်

အခဲအံၤန့ၣ်, Pfizer COVID-19 ကသံၣ်ဒီသဒါအံၤ တၢ်ဟ့ၣ်စီဟ့ၣ်ကမီၤလၢ တၢ်ကဆဲးန့ၣ်ပုလဲအသးနံၣ်အိၣ် 12 နံၣ် ဒီးဆူအဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤကွၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ ကသံၣ်ဒီသဒါအံၤ တုၤလီၤတီၤလီၤဝဲဒိၣ်မး လၢတၢ်ကသံၣ်ဒီသဒါ COVID-19 လၢပုၤသးနံၣ်အံၤအဂီၢ်လီၤ. အနီၢ်နီၢ်န့ၣ်, ပုလဲအဟံၣ်ဖျါမၤသကိးတၢ်ဖဲတၢ်မၤကွၢ်အပူၤ လၢအဆဲးဘၣ်ကသံၣ်ဒီသဒါအံၤ တဒီးန့ၣ်ဘၣ် COVID-19 နီတဘျီဘၣ်.

ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ် နကအိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်ဘၣ်မး တၢ်ဆဲးန့ၣ်နဖီလၢ COVID-19 ကသံၣ်ဒီသဒါန့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်ဘၣ်မး COVID-19 ကသံၣ်ဒီသဒါန့ၣ်, ကတိၤသကိးတၢ်ဒီး နကသံၣ်သရၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ဂ့ၢ်အမ့ၢ်အတီဘၣ်မး ကသံၣ်ဒီသဒါ -



COVID-19 ကသံၣ်ဒီသဒါတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မ့ၢ် ဒုးအိၣ်ထီၣ် ချ့သဒီး သနက့, မ့ၢ်တၢ်လၢအပူၤဖျါလီၤ.

တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ် ကသံၣ်ဒီသဒါအဆိအချ့အံၤ မ့ၢ်ဝဲခိဖျါ တၢ်ပတုၣ်မၤလံာ်တၢ် ကွဲးနီၣ်ကွဲးမၤဒီးသးလၢအပူၤကွၢ် ဒီးတၢ်ဆါတၢ်ဖျါလၢတၢ်ကစူးကါအီၤအဂီၢ် န့ၣ်လီၤ, တမ့ၢ်တၢ်မၤညီန့ၣ်တၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်လဲၤဒီပတုၣ် တၢ်ပူၤဖျါဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ် အတၢ်ပလီၢ်ပဒီသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်. ပုၤဝဲအံၤဖဲတဖၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ချ့ဒီးဘၣ်မၤ သကိးတၢ်လၢ တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်အကျါအကျါအံၤ အဖီခိၣ်အါန့ၣ် ဆဲးဖျါန့ၣ် တနံၣ်လံၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်အံၤအပူၤ တၢ်အံၤမ့ၢ်ကသံၣ်ဒီသဒါလၢအပူၤဖျါဒီး မၤ တၢ်တုၤလီၤတီၤလီၤလၢတၢ်မၤန့ၢ်အီၤသ့လၢ အဆိအချ့န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဒိဘၣ်မၤဟူး ဖဲတၢ်ဆဲးကသံၣ်ဒီသဒါဝဲအခါန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်လၢညီန့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်ဆဲးကသံၣ်ဒီသဒါဝဲအခါန့ၣ်, တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးညီန့ၣ်သးသ့လၢပုၤ ဆဲးကသံၣ်ဖဲတဖၣ်ကဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဆါပနီၣ်မ့တမ့ၢ်ကသံၣ်အတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထဲး တဆဲးတက့ၢ်မ့တမ့ၢ်ဘၣ်ဒီးဖဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤအခိပညီမ့ၢ်ဝဲ ကသံၣ်ဒီသဒါအံၤ မၤတၢ် ဒီးန့ၣ်ခိအံၤစးထီၣ်မၤတၢ်မၤဒီးသးကဒုးအိၣ်ထီၣ်နီၢ်ခိၣ်ဂီၢ်တြိဆါဒီးမၤလီၤန့ၣ် တၢ်ဒိသးကတြိဆါဘဲရး(စ)အဂီၢ်လီၤ.

တၢ်ဒိဘၣ်မၤဟူးလၢအနးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ တကဲထီၣ်သးညီညီနီၣ်တစဲး ဖဲတၢ်ဆဲးကသံၣ်ဒီသဒါဝဲအခါဘၣ်.



COVID-19 ကသံၣ်ဒီသဒါတဖၣ်န့ၣ်တဟ့ၣ်န့ၣ် COVID-19 ဘၣ်.

ကသံၣ်ဒီသဒါ COVID-19 တဖၣ်န့ၣ် တပၣ်ဃုာ်ဒီး ဘဲရး(စ) နီတမံၤဘၣ်, အပူၤ ကသံၣ်ဒီသဒါအံၤ ဒုးအိၣ်ထီၣ် တၢ်လၢနကမၤန့ၣ် COVID-19 တသ့ဘၣ်. လၢကသံၣ်ဒီသဒါအပူၤန့ၣ် တၢ်လၢအရၢလီၤဘဲရး(စ) တအိၣ်ဝဲဘၣ် မ့ၢ်လၢ ကသံၣ်ဒီသဒါအံၤ တမ့ၢ်ဘဲရး(စ) လၢအမူဝဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ကသံၣ်ဒီသဒါအံၤ ဒီသဒါန့ၣ် ဒိသးန့ၣ်သ့တဒီးန့ၣ် COVID-19 အဂီၢ်လီၤ, တမ့ၢ်လၢအဒုးရၢလီၤန့ၣ်တၢ်ဆါဘၣ်.



COVID-19 ကသံၣ်ဒီသဒါအံၤ တဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်တူၢ်ဖိ မ့တမ့ၢ် ဟူးလီၤတံာ်ဘၣ်.

တၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖျါတအိၣ်ဝဲနီတခါ လၢအဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲဒၣ် COVID-19 ကသံၣ်ဒီသဒါ တခါလၢလၢအံၤ ဒုးကဲထီၣ် တၢ်တူၢ်ဖိ မ့တမ့ၢ် ဟူးပးဂီၤဘၣ်. လၢတၢ်ခိၣ်စူဖဲ ဖရိၣ်ထံ(န)ခိၣ်စူအံၤ ကဆဲးဖျါဝဲ ဒါလီၢ်ကျါ ဒီးကဒုးကဲထီၣ် သ့ၣ်ယွၤလီၤအဂီၢ်န့ၣ် မၤဝဲတသ့လၢနနီၢ်ခိၣ်ပူၤစ့ၢ်ကိးဘၣ်. mRNA အံၤ တမၤဘၣ်ထွဲလီၤသးဒီး န DNA မ့တမ့ၢ် ဒုးကဲထီၣ် တၢ်လီၤစၢၤ အတၢ်ဆဲးတလဲတသ့ မ့ၢ်လၢ mRNA အံၤ တန့ၣ်လီၤဝဲဆူ စဲ(လ) အနယူချ့ယး(စ) ဖဲလၢအပၤပၤယာ် DNA အလီၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ကဃုထီၣ်န့ၣ် ကသံၣ်ဒီသဒါ လၢနကဟံၣ်ကပၤအဂီၢ်န့ၣ်, န့ၣ်လီၤကွၢ်ဖဲ coronavirus.utah.gov/vaccine တက့ၢ်.